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Vážená paní senátorko, vážený pane senátore, 

 

obracíme se na Vás v souvislosti s návrhem zákona, kterým se mění zákon č. 247/2014 Sb.,  

o poskytování služby péče o dítě v dětské skupině a o změně souvisejících zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů, a další související zákony, který byl dne 20. prosince 2024 schválen 

Poslaneckou sněmovnou Parlamentu ČR jako sněmovní tisk č. 716/0. 

 

Svaz měst a obcí ČR již v rámci meziresortního připomínkového řízení upozorňoval na některá 

problematická ustanovení navržené novely uvedeného zákona a souvisejících předpisů, 

přičemž u několika zásadních připomínek zůstal s předkladatelem, tedy Ministerstvem práce a 

sociálních věcí, v rozporu. Zmiňovaný návrh v průběhu legislativního procesu sice doznal 

několika změn, nadále však zavádí povinnost obcí zajistit podmínky pro péči o děti starší tří let 

v dětské skupině, a to od dne jejich třetích narozenin až do 1. září po těchto narozeninách, 

pokud dítě nebylo přijato do spádové mateřské školy. Pokud obce tuto péči nezajistí, měly by 

rodičům hradit náklady spojené s umístěním dítěte v dětské skupině.  

 

S uvedeným zněním návrhu, který schválila Poslanecká sněmovna Parlamentu ČR, se Svaz 

měst a obcí ČR nemůže ztotožnit a s nově zaváděnými povinnostmi pro města a obce zásadně 

nesouhlasí. Pro obce by tyto změny představovaly nadměrnou administrativní i finanční zátěž. 

Svaz měst a obcí ČR jako stěžejní problém vnímá účelové přihlašování pobytu některých 

občanů v obcích, kde je kapacita dětských skupin či mateřských škol vyčerpána, s cílem získat 

nárok na finanční příspěvek na umístění dítěte do dětské skupiny od obce. Reálně tedy hrozí, 

že bude docházet ke změnám trvalého pobytu právě za tímto účelem, přičemž obce nebudou 

mít možnost tento záměr jakkoli ošetřit či kontrolovat.  

 

Pro obce je rovněž velmi obtížné kapacity dětských skupin plánovat z důvodu neexistence 

institutu skutečného pobytu. Současně není jasné, jaká bude míra poptávky rodičů o umístění 

jejich dětí v dětské skupině bezprostředně po dovršení věku tří let ze strany občanů dané obce.  

 

V neposlední řadě je nutno zmínit, že obce v současné době nemají ze strany státu k dispozici 

žádné dotační nástroje na výstavbu infrastruktury mateřských škol na jejich území, ač o ně mají 

zájem. 
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Vážená paní senátorko, vážený pane senátore, v návaznosti na uvedené argumenty mi dovolte 

Vás požádat o podporu Svazu měst a obcí ČR při projednávání návrhu novely zákona  

o poskytování služby péče o dítě v dětské skupině a o změně souvisejících zákonů na Vašem 

plénu a odmítnutí nově zaváděných povinností pro města a obce na našem území, které pro ně 

představují další neúměrnou zátěž. 

 

 S úctou 

 

Rozdělovník:   

členové Senátu Parlamentu ČR 


